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Homilie na svátek Svaté Rodiny Ježíše, Marie a 
Josefa  

ve farním chrámu sv. Martina 
v městě Mšeno u Mělníka 31. 12. 2023 v 9.00 

 
Rok B: 

Gn 15, 1–6; 21,1–3, Žid 11, 8.11–12.17–19 
Evangelium podle svatého Lukáše 2, 22–40 

 
Vážení přátelé, bratří a sestry! 
 
Stává se nám, lidem hříšným a malověrným, že v některých okamžicích života ztrácíme víru 
v budoucnost. Svou osobní budoucnost i budoucnost církve vidíme v černých barvách, 
pesimisticky. Ale to nemáme. Bůh nám podává pomocnou ruku tak, jako to udělal otci všech 
věřících, mezopotamskému Abramovi před 4 000 lety. Ten se sice jmenoval Abram, což 
znamená velký otec, ale se svou ženou, kněžnou či kněžkou krásnou Sárou žádné děti neměl. 
Bědoval, že jeho dědicem bude jen správce jeho majetku, jeho otrok Eliezer. Ale Bůh mu 
změnil jméno na Abrahám, tj. otec velkého množství, a přislíbil, že jeho potomků bude jako 
hvězd na nebi. A těmi potomky jsou nejen všichni Abrahamovi pokrevní potomci jako jeho 
syn Izák, jeho vnuk Jákob, pravnuk Juda a daleký potomek David i Ježíš z Nazareta. 
A nakonec celý židovský národ. Duchovními potomky Abrahamovými jsme i my, všichni 
křesťané.  

A tak si nemáme zoufat, když se nám v životě, a třeba i v manželství, nedaří, jak jistě 
někteří z těch, kteří dnes budou za chvíli obnovovat své manželské sliby, dobře znají. Ale ani 
v kněžské službě, což je stav, který je protějškem manželství, se nám leckdy nevede. Co 
v takovém případě dělat? Máme se spolehnout na Boží pomoc. Nemáme hořekovat. Tak 
například nemáme nikdy říkat, že církev bude mít v budoucnosti ještě méně kněží, než má 
dosud. Naopak, máme být přesvědčeni, že počet kněží, řeholnic i farních hospodyň brzy zase 
vzroste. Vychovávejme své děti ve vědomí, že největším posláním křesťana je být řádným 
knězem, řeholnicí nebo farní hospodyní. To je sice ještě nebezpečnější, než být zkušebním 
letcem nebo astronautem, jak mně kdysi pověděl jeden starší kněz. Ale tím se může upokojit 
touha některých mladých lidí po nebezpečí a exotice. Je to také slavnější poslání, než být 
filmovým hercem, slavným zpěvákem pop-music nebo motocyklovým závodníkem, jak 
mnozí mladí muži touží. 

A naši kněží, ti mají povinnost se starat, aby z jejich farností šel na kněžství co největší 
počet mladých mužů, ale i starších mužů, kteří uslyší hlas Páně: pojď za mnou! Ukládá jim to 
samo kanonické právo, kterým se řídí církev. Mají pečovat o povolání ke kněžství a také 
o pozdní povolání ke kněžství. 

K tomu nám dopomáhej Pán. 
Amen. Dejž to nebeský Pán. 
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Ve Mšeně 31. prosince 2023 
P. Jiří Rajmund Tretera OP 


